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Előterjesztés  

Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 

2011. december 8-án tartandó rendkívüli ülésére 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete  221/2011. (X.24.)HÖ sz. 
határozatával felkérte dr. Vincze István r. alezredest, megbízott kapitányságvezetőt, hogy 
készítsen előterjesztést és azt terjessze a Képviselő-testület elé, abban a tekintetben, hogy 
szakmai indokok alapján szükségesnek tartja-e  képfelvevők üzemeltetését az alábbi 
közterületeken: 
 

• 2 db képfelvevő a Hajdúhadház Város Önkormányzata épületének a bejáratánál (1 
fixen a bejáratot figyeli, 1 pásztáz körbe) 

• 4 db képfelvevő a temetőben 
• 1 db képfelvevő a vasútállomásnál 
• 1 db képfelvevő a Rákóczi 50. sz. alatti iskola bejáratánál 
• 2 db képfelvevő a Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskolánál 
• 2 db képfelvevő a Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási 

Intézménynél  
 

  A Képviselő-testület ugyanezen határozatában felkérte  a Rendőrkapitányság vezetőjét, 
hogy az előterjesztés – a fentieken túl – tartalmazza a Hajdúhadházi Városi 
Rendőrkapitányság, Hajdúhadház  Város Önkormányzata, valamint a Hajdúhadházi 
Polgárőr Szervezet között megkötendő együttműködési megállapodás tervezetét a térfigyelő 
rendszer üzemeltetésére. 
 
Szakmai állásfoglalás: 
 
A Hajdúhadházi Rendőrkapitányság részéről szakmai szempontok alapján feltétlenül 
szükségesnek és indokoltnak tartom a térfigyelő kamerák Hajdúhadház város 
területén történő működtetését a Hajdúhadház Város Önkormányzata 
Képviselőtestületének 221/2011, (X.24.) HÖ.számú határozatában megjelölt 
helyszíneken. 
 
Hajdúhadházon 2006 évben 806 db, 2007 évben 642 db., 2008 évben 700 db, 2009 évben 
703 db, míg 2010 évben 706 db bűncselekmény történt. Ez a lakosság számához viszonyítva 
magas számnak tekinthető, hiszen a hasonló lakosság számmal rendelkező Hajdúsámsonban 
ezek a számok 208, 251, 303, 282, 273. A bűncselekmények legnagyobb részét évről a 
tulajdon elleni cselekmények alkotják, de jellemzően gyakoriak a garázdaságok és a testi 
sértések is.  
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A városban a Bocskai István Általános Iskolában, de az utóbbi időben a Dr. Földi János 
Általános Iskolában is megjelent az iskolai erőszak. Ez több esetben magán az épületen 
belül egy kisebb konfliktus által alakul ki, amely verekedésbe torkollik. A Bocskai István 
Általános Iskola környékén az iskolán belüli verekedés a tanórák után az utcán folytatódott. 
Ezen felül mindkét iskolánál előfordult az, hogy a gyerekeket kísérő szülők konfliktusba 
keveredtek a beengedést végző, illetőleg az iskolában munkájukat teljesítő tanárokkal.  
 
Ezért az iskolai erőszak megakadályozása a tanárok és a gyerekek védelme érdekében 
mindkét iskola esetében indokoltnak tartom 2-2 db kamera elhelyezését.  
 
A Rákóczi utca 50. szám alatt lévő iskola bejáratánál és a vasútállomás előtt elhelyezett 
képfelvevő berendezések elhelyezése szintén indokolt. 
 
A Hajdúhadházon élők tudják, hogy ez a környék több szempontból is veszélyeztetett, a 
vasútállomáson a fémberendezések eltulajdonítása a vasútbiztonságot biztosító 
berendezések megrongálása, a vonatdobálások, az állomás ablakainak betörése, a 
garázdaságok, a vonat megállásakor lopások jellemzőek.  
 
Itt található a Kertvendéglő nevű szórakozóhely is, amely elől több kerékpárt tulajdonítottak 
már el, illetve az alkoholfogyasztásnak köszönhetően több testi sértés és garázdaság 
kiindulópontja a terület.  
 
A sötétedés utáni órákban ez a környék viszonylag kihalt, ezért több alkalommal fordult elő, 
hogy a késői vonattal érkezők sérelmére rablást, vagy lopást követtek el.  
 
A környéken lakik több olyan személy is, aki bűnelkövetőként többször került már a 
rendőrség látókörébe és ezen az útvonalon közelíti meg otthonát.  
 
Szintén a környék adottsága, hogy egy élelmiszerbolt és egy park is található ott. A park 
kivilágítatlan, amely sötétedést követően alkalmas az elrejtőzésre. Az élelmiszerbolt előtt 
elhelyezett lezáratlan állapotú kerékpárok csalogatják a bűnelkövetőket. 
 
Itt található a város egyetlen sportpályája, amely labdarúgó mérkőzéseknek és különböző 
rendezvényeknek ad helyet. Az iskola közelsége szintén indokolja az itt elhelyezett kamerák 
létjogosultságát.  
 
A temető környéke korábban problémás területnek minősült, amely jelenleg rendészeti 
szempontból javulónak értékelhető. Több alkalommal törték fel a temetőn kívül és belül 
parkoló gépkocsikat, lopták el a gépkocsikban és a kerékpárokon elhelyezett értéktárgyakat, 
kerékpárokat, a sírokra elhelyezett virágokat, fémtárgyakat, de fűtési időszak esetén magát a 
fából készült fejfát is. Ezen cselekmények nagy mértékben felháborítják szeretteikre 
emlékezőket, amely a lakosság szubjektív biztonságérzetét erősen visszaveti. Jó érzésű 
emberek esetében a temető biztonsága az ott nyugvók tisztelete, és a tiszteletüket lerovók 
biztonsága prioritást élvez, így a 4 db kamera elhelyezése indokolt.  
 
A Hajdúhadház Város Önkormányzatának épületére elhelyezett kamerák létjogosultsága 
szintén nem kérdőjelezhető meg. Az önkormányzat épülete és a bennük dolgozók munkája 
jelképezi a város szuvenerítását, a hatalom helyi megjelenítését, a jog érvényesülését, 
egyszóval az államiságot. Az épület védelme az általa képviselt értékek miatt, de egyébként 
a benne lévő értékek miatt is indokolt. Ezen felül, mivel az épület egy közlekedési 
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csomópont mellett található, ellenőrizhető a városon áthaladó járműforgalom is.  
 
A fentiek alapján megállapítható, hogy a kamerák elhelyezése a rendőrség bűnmegelőzési 
és bűnüldözési törekvéseit nagymértékben támogatja, és a lakosság biztonságérzetét is 
javítja. 
 
Javaslom, hogy amennyiben az önkormányzat anyagi lehetőségei megengedik, további 
térfigyelő kamerákat szerezzenek be és kapitányságunkkal egyeztetve helyezzenek ki a város 
területére.   
 
Tekintettel a fentiekre az alábbi határozati javaslatot teszem: 
 
Határozati javaslat: 
 
.../2011. (…) HÖ. sz. határozat 
  
Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete Dr. Vincze István r. alezredes 
rendőrségi tanácsos mb. kapitányságvezető szakmai indokai alapján szükségesnek tartja a  
képfelvevők üzemeltetését az alábbi közterületeken: 

• 2 db képfelvevő a Hajdúhadház Város Önkormányzata épületének a bejáratánál (1 
fixen a bejáratot figyeli, 1 pásztáz körbe) 

• 4 db képfelvevő a temetőben 
• 1 db képfelvevő a vasútállomásnál 
• 1 db a Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola Rákóczi úti 

tagintézményénél 
• 2 db a Bocskai István Két Tanítási Nyelvű Általános Iskolánál 
• 2 db a dr. Földi János Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézménynél 

 
A Képviselő-testület a Kapitányságvezető által elkészített a Hajdúhadházi Városi 
Rendőrkapitányság, a Hajdúhadház Város Önkormányzata, valamint a 
 Hajdúhadházi Polgárőr Szervezet között megkötendő együttműködési megállapodás 
tervezetét elfogadja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert hogy a Hajdúhadházi Városi 
Rendőrkapitányság, a Hajdúhadház Város Önkormányzata, valamint a Hajdúhadházi 
Polgárőr Szervezet között megkötendő együttműködési megállapodást írja alá. 
 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a képfelvevők végpontjainak az áthelyezéséről 
haladéktalanul intézkedjen. Az áthelyezés költségei az Önkormányzat 2012. évi 
költségvetését terhelik.  

 
 
 
Határid ő: 2012. január 15. 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester, dr. Suba Tamás jegyző 
 
Hajdúhadház, 2011. november 30. 

Dr. Vincze István  
 r.alezredes rendőrségi tanácsos mb. kapitányságvezető 

                                                                                                               


